
 
 

PM 2007: RVIII (Dnr 328-1701/2007) 
 
 
Reducering av Arenataxan på Johanneshovs Isstadion för 
Hammarby IF Ishockeyförening 
Hemställan 
 

Borgarrådsberedningen föreslår kommunstyrelsen besluta följande 
Hammarby IF Ishockeyförenings hemställan om reducering av arenataxa på Jo-
hanneshovs isstadion anses besvarad med vad som anförs i denna promemoria. 
 

 
 

Föredragande borgarrådet Madeleine Sjöstedt anför följande. 
 

Ärendet 
 

Hammarby IF iIshockeyförening har i ett brev till kommunstyrelsen daterat den 24 
april 2007 hemställt om reducering av arenataxan på Johanneshovs isstadion. I brevet 
beskriver föreningen bland annat att den ekonomiska situationen kraftigt har försäm-
rats efter att föreningen omvandlades från ett kommersiellt aktiebolag med ameri-
kanska investerare till en normal ideell förening. Enligt föreningen pågår arbetet med 
att försöka få ekonomin i balans.  

Föreningen uppger att deras arenakostnad är landets högsta bland konkurrerande 
föreningar i de två högsta divisionerna, och jämför sig med Hammarby IF bandy som 
trots att de spelar i högsta divisionen har hälften av ishockeyns arenakostnader. Ban-
dyn har dessutom försäljningsrätter på Zinkensdamms idrottsplats servering. Med 
detta som underlag framför föreningen önskemål om en reducering av arenataxan 
med 50 procent. Stockholm Globe Arena, SGA, har erbjudit föreningen att spela med 
halva publikdelen avstängd för att kunna spara in på personal- och städkostnader 
m.m. Hyran blir då 22 000 kronor, exkl. moms, per match. 

 
Beredning 

 
Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, idrottsnämnden och Stockholms 
stadshus AB. 

Stadsledningskontoret anser att SGAs förslag om att stänga av halva publikdelen 
och reducera hyran med motsvarande besparing är ändamålsenligt. 

Idrottsnämnden påpekar att nämnden inte kan styra över arenahyran. 
Stockholms Stadshus AB svarar genom SGA att en ytterligare hyressänkning än den 

som redan erbjudits skulle innebära att bolaget drog på sig direkta kostnader för fö-
reningens matcher på Hovet. 

 
Mina synpunkter 

 
De ideellt drivna idrottsföreningarna är ryggraden i Stockholms idrottsliv. En förut-
sättning för att stockholmarna ska röra på sig mer är att föreningarna har goda eko-
nomiska möjligheter att arbeta. Stadens ekonomiska stöd till föreningarna och inve-
steringar i idrotts- och motionsanläggningar är därför högre än någonsin. Dessutom 
har vi tagit initiativ till ett omfattande utredningsarbete som ska resultera i åtgärder 
som stärker föreningarnas möjligheter till ekonomiskt oberoende från staden. Ju star-
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kare idrottsföreningarnas ekonomiska självständighet är desto bättre för idrotts- och 
motionslivet. I detta arbete måste staden följa likställighetsprincipen i kommunalla-
gen och får inte göra förändringar som gynnar vissa enskilda föreningar. 

Hammarby IFs Ishockeyförening är en av många stockholmsföreningar som med 
stort engagemang arbetar för att barn och ungdomar ska ha möjlighet att spela is-
hockey. De ekonomiska problemen är därför oroande. Förhoppningsvis kommer 
Stockholms Globe Arenas erbjudande om att reducera arenahyran för föreningens 
matcher i ishockeyallsvenskan genom att stänga av halva publikdelen på arenan vara 
ett bidrag till att den ekonomiska balansen i föreningen återställs. 

Jag föreslår att borgarrådsberedningen föreslår kommunstyrelsen besluta följande 
Hammarby IF Ishockeyförenings hemställan om reducering av arenataxa på Jo-
hanneshovs isstadion anses besvarad med vad som anförs i denna promemoria. 

 
Stockholm den 6 september 2007 
 
MADELEINE SJÖSTEDT 
 
 
Bilaga 
 
Reservationer m.m. 
 
 
Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 
 
Särskilt uttalande gjordes av borgarrådet Roger Mogert (s) enligt följande.  

 
Det är nödvändigt att se över och redovisa vilka alternativ till Johanneshovs isstadion som 
finns tillgängliga och fyller behoven för föreningen. En arena anpassad till föreningens behov 
möjliggör också en minskning av kostnaden för föreningens matchspel. 
 
Särskilt uttalande gjordes av borgarrådet Ann-Margarethe Livh (v) enligt följande. 
 
Hammarby IF Ishockeyförening har stora skulder till såväl olika leverantörer som till idrotts-
förvaltningen. Taxor i Johanneshovs isstadion avgörs av Arenabolaget. Staden måste som 
ansvarigt borgarråd påpekar följa likställighetsprincipen kommunallagen och har således 
ingen möjlighet att biträda föreningens önskemål. Det tycks dock nödvändigt att föreningen 
ser över alternativ som finns för att förlägga sina matcher i en annan arena än Johanneshovs 
isstadion. 
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ÄRENDET 
 
Hammarby IF Ishockeyförening har i ett brev till kommunstyrelsen daterat den 24 
april 2007 hemställt om reducering av arenataxan på Johanneshovs isstadion. I brevet 
beskriver föreningen bland annat att den ekonomiska situationen kraftigt har försäm-
rats efter att föreningen omvandlades från ett kommersiellt aktiebolag med ameri-
kanska investerare till en normal ideell förening. Enligt föreningen pågår arbetet med 
att försöka få ekonomin i balans.  

Föreningen uppger att deras arenakostnad är landets högsta bland konkurrerande 
föreningar i de två högsta divisionerna, och jämför sig med Hamarby IF bandy som 
trots att de spelar i högsta divisionen har hälften av ishockeyns arenakostnader. Ban-
dyn har dessutom försäljningsrätter på Zinkensdamms idrottsplats servering. Med 
detta som underlag framför föreningen önskemål om en reducering av arenataxan 
med 50 procent. Stockholm Globe Arena, SGA, har erbjudit föreningen att spela med 
halva publikdelen avstängd för att kunna spara in på personal- och städkostnader 
m.m. Hyran blir då 22 000 kronor, exkl. moms, per match. 
 
BEREDNING 
 
Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, idrottsnämnden och Stockholms 
Stadshus AB. 

 
Stadsledningskontoret 
 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 2 juli 2007 har i huvudsak 
följande lydelse. 
 

Hammarby Ishockeyförening bedriver idag en omfattande och populär idrottsverksamhet 
till glädje för många hockeyintresserade stockholmare.  

Hammarby Ishockeyförening betalar i snitt 27 000 kronor per match på Hovet. Ordinarie 
pris för att hyra Hovet är 200 000 kronor. Hammarby har således drygt åttiofem procent 
rabatt på ordinarie pris. 

På grund av den låga publiksiffran har Stockholm Globe Arena (SGA) erbjudit föreningen 
att spela med halva publikdelen avstängd. SGA sparar då in både personal- och städkostna-
der, vilket ger Hammarby en rabatt på ytterligare 5 000 kronor, motsvarande SGA:s bespa-
ring. Hammarbys hyra blir då 22 000 kronor.  

Stadsledningskontoret anser att Stockholm Globe Arenas förslag med halva publikdelen 
avstängd och en hyra på 22 000 kronor per match är ändamålsenligt. Eventuella ytterligare 
hyresreduceringar är en fråga för de båda parterna.  
 
 
Idrottsnämnden 
 
Idrottsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 19 juni 2007 att godkänna 
förvaltningens förslag till svar på remissen. 
 
Reservation anfördes av Jari Visshed m.fl. (s), Medhi Oguzsoy (v) och Else Lundin 
(mp), bilaga. 
 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 28 maj 2007 har i huvudsak föl-
jande lydelse. 
 
Förvaltningen har kännedom om det svåra ekonomiska läget som uppstått. Föreningen har 
stora skulder till såväl olika leverantörer som till idrottsförvaltningen. Skulden till idrottsför-
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valtningen, där merparten avser planhyror, är för närvarande 592 000 kronor. 
Taxor i Johanneshovs isstadion avgörs av Arenabolaget. Idrottsförvaltningen har således 

ingen möjlighet att bidrtäda föreningens önskemål. Självklart är idrottsförvaltningen behjälp-
lig med att hitta lösningar om föreningen har önskemål om att nyttja andra ishallar i staden 
än Isstadion/Globen. 

 
 
Stockholms Stadshus AB 
 
Stockholm Globe Arenas remissvar daterat den 14 juni 2007 har i huvudsak föl-
jande lydelse. 
 
Hammarby ishockeyförening betalar i snitt över hela säsongen för närvarande 27 000 kr + 
moms per match på Hovet, vilket i det närmaste motsvarar Stockholm Globe Arenas 
(SGA:s) direkta kostnader. Ordinarie pris för att hyra Hovet är 200 000 kr. Hammarby is-
hockey har således drygt 85 procent rabatt på ordinarie pris. 

På grund av den låga publiksiffran har SGA erbjudit Hammarby ishockey att spela med 
halva publikdelen avstängd. SGA sparar då in både personal- och städkostnader, vilket ger 
Hammarby ishockeyförening en rabatt på ytterligare 5000 kronor, motsvarande SGA:s be-
sparing. Deras hyra blir då 22 000 kr + moms. 

En lägre hyra skulle innebära att SGA drar på sig direkta kostnader för att Hammarby is-
hockeyförening ska kunna spela sina matcher på Hovet. 
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Bilaga 
RESERVATIONER M.M. 
 
Idrottsnämnden 

 
Reservation anfördes av Jari Visshed m.fl. (s), Medhi Oguzsoy (v) och Else Lundin 
(mp) som yrkar bifall till sitt förslag till beslut enligt följande: 
 

1. Godkänna förvaltningens förslag 
2. Ge förvaltningen i uppdrag att redovisa vilka alternativ till arenor för matchspel som 

finns för Hammarby IF ishockeyförening under säsongen 2007/2008. 
3. Därutöver anföra: 

Utifrån det brev som Hammarby ishockeyförening har inkommit med till kommunstyrel-
sen, finner vi det nödvändigt att se över och redovisa vilka alternativ som finns för föreningen 
att förlägga sina matcher i en annan arena än Johanneshovs isstadion. En arena anpassad till 
föreningens behov möjliggör också en minskning av kostnaden för föreningens matchspel. 
 


